
 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 08. januar 2019 

kl. 17.00 – 19.30  

 

Forældrerepræsentanter: Ellen Jensen (formand) 
Joan Christensen (næstformand) 
Anette Haslund 
Mikkel Kruse 
Mona Kjær Nielsen 
Signe Bloch-Krarup 
Tanja Terndrup 

Mor til Jonas i L-klassen 
Mor til Anton i Y-klassen 
Mor til Tobias i Y-klassen 
Far til Frederik i M-klassen 
Mor til Sebastian i Z-klassen 
Mor til Alexander i B-klassen 
Mor til Dicte i M-klassen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Mie Geert 
Karen Faaborg 

 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Ane Borum/Helle Potoppidan 
 

 

Afbud: Signe 
Joan 
 

 

 

 

1. punkt 
3 min /17.00 

Godkendelse af referat fra 11. december 2020 (bilag 1). 
 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Referatet kan ikke laves om, men er der indhold eller passager, som 
skolebestyrelsesmedlemmer ikke er enig i eller ønsker tilføjelser til, så kan 
tilføjelser/ændringer laves under dette punkt.  
 

Bemærkninger: Tanja deltog i mødet, selvom hun står som fraværende. 
 

Beslutning: Godkendt 
 

 

2. punkt 
5 min / 17.05 

Opfølgning på punkter fra sidste møde (5 min) 
 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde(r). 



 

Bemærkninger:  
 

Beslutning:  

 

3. punkt 
25 min/ 17.10 

Kvalitetsrapport 2018/19 (bilag 2) 
 
NB: Vær opmærksom på, at vedlagte bilag er et ufærdigt udkast, som er overført fra 
et centralt system til word. Derfor er lay out ikke super god.  
 

Ansvarlig: Uffe og Ellen 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet, er at skolebestyrelsen forholder sig til kvalitetsrapporten 
som en del af tilsynet med skolens virksomhed samt formulerer en udtalelse på 
baggrund af den udarbejdede kvalitetsrapport.  
 
En kvalitetsrapport skal beskrive skolevæsenets og den enkelte skoles niveau i 
forhold til nationale og lokalt fastsatte mål. Kvalitetsrapporten skal fungere som et 
mål- og resultatstyringsværktøj, der kan understøtte en systematisk evaluering og 
resultatopfølgning. Desuden skal kvalitetsrapporten fungere som grundlag for 
kommunal og lokal dialog om kvalitetsudvikling med opmærksomhed på læring, 
hvor fokus er rettet mod resultater, effekter og de fremadrettede tiltag. 
Kvalitetsrapporten udgør en væsentlig del af grundlaget for, at skolebestyrelsen kan 
føre tilsyn med skolens virksomhed. Kvalitetsrapporten udarbejdes hvert andet år. 
 
For Dybkær Specialskole er kvalitetsrapporten anderledes i forhold andre skoler, da 
skolen ikke kan trække på resultaterne af ligeså mange nationale tests mm.  
 
Gennemgang af kvalitetsrapporten.  
Drøftelse af forslag til udtalelse fra skolebestyrelsen.  
 
 
 

Bemærkninger: Skolebestyrelsen er enige i kvalitetsrapporten og vil gerne have tilføjet, at vi ønsker 
at fastholde nuværende kvalitet i skoletilbuddet. 
Skolebestyrelsen er bekymrede for om kvaliteten på skolen kan opretholdes set i 
lyset af kommende mulige besparelser. 

Beslutning: Tanja laver oplægget til skolebestyrelsens udtalelse færdigt. 
 

 

4. punkt 
20 min/17.35 

Regnskabsafslutning 2019 

Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er, at skolebestyrelsen får indblik i regnskabet for 
regnskabsåret 2019, så bestyrelsen kan godkende regnskabet.  
 
Regnskabet vedlægges ikke som bilag, da et større arbejde med kontering, først kan 
laves onsdag – lige inden skolebestyrelsesmødet. Da regnskabet ikke er færdigt til 
udsendelse inden bestyrelsesmødet, vil regnskabet udelukkende kunne gennemgås 
og drøftes. Den endelige godkendelse af regnskabet vil blive på næste 
skolebestyrelsesmøde i februar. 
 



Gennemgang af regnskabet for 2019 
Spørgsmål til regnskabet og evt. drøftelse. 
 
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: 
 

Udskydes pga. manglende data. 

 

5. punkt 
20 min /17.55 

Håndtering af udmeldte besparelser og takstregulering jf. punkt på sidste 
skolebestyrelsesmøde 

Ansvarlig: Joan, Tanja og Uffe 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er at beslutte håndtering af udmeldte besparelser og 
takstregulering jf. punkt på sidste skolebestyrelsesmøde.  
Arbejdsgruppe bestående af Ellen (fraværende), Joan, Tanja og Uffe kommer med et 
forslag til indhold i skrivelse til Børne- og Ungeudvalget samt forslag til generel 
håndtering. Skrivelsen er ikke et høringssvar, men en information til politikerne.  
Forslag præsenteres på mødet. 
 

Bemærkninger: Bestyrelsen laver et bekymringsbrev og vælger en vinkel, hvor vi fokuserer på, at 
skolen er gode til at lave et tilbud til elever med særlige behov, hvor eleverne er i 
læring og trivsel hele dagen. 
Det betyder: 

- færre ressourcer samlet set til tabt arbejdsfortjeneste 
- lave udgifter til kørsel 
- færre ressourcer til aflastning 

Der laves en faktaboks med data omkring tidligere års besparelser. 
Vi ønsker at involvere politikere i vores hverdag på skolen på en eller anden måde. 
Det kunne være besøg, praktik, et møde på skolen, hvor vi gør opmærksom på vores 
hverdag. 

Beslutning: Bestyrelsen er enige og arbejdsgruppen arbejder videre med et brev. 
Ledelsen følger op og afstemmer ift. et praktikbesøg/alternativt kan vi spørge om 
taletid på et børne- og ungeudvalgsmøde. 

 

 

6. punkt 
10 min /18.15 

Opfølgning ift. forældrearrangement: 

Ansvarlig: Ane, Signe og Mona 

Sagsfremstilling: Arbejdsgruppen der skal arrangere forældrearrangement om ”Seksualitet og 
pubertet” har nu været samlet og har planlagt videre.  
 
Status og evt. beslutninger omkring ændret tidspunkt mm.  
 

Bemærkninger: Foredragsholderen kan ikke på de datoer, som var planlagt. 

Beslutning: Vi planlægger forældrearrangementet i efteråret i stedet en dag i uge 35 (24., 25. el. 
26. aug) fra 18.30-21.00. Arbejdsgruppen melder tilbage på næste bestyrelsesmøde. 

 

7. punkt 
20 min /18.25 

Orienteringer, Nyt fra og spørgsmål til. 



Formanden  
og evt. andre 
skolebestyrelses-
medlemmer 
 

Ellen arbejder med programmet til bestyrelsens temadag.  
Uffe, Joan og Ellen skal planlægge arbejdsdagen i morgen torsdag den 9.1.2020. 

Ledelse 
 
 

- 
 

Medarbejdere 
 

Der har været besøg af en skolehund i december måned.  
Der lades op til håndboldstævnet den 25.1.2020. Vi har haft en artikel i fagbladet 
”Folkeskolen”, hvor vi fortæller om udviklingen af vores håndboldhold. 
Skydeholdet i dette skoleår peaker lige nu. 
Vi har til trods for, at det er vinterperiode, flere hold, som har skole udenfor en eller 
flere dage om ugen. 

 

8. punkt 
3 min /18.45 

Evt. 
 

 Opfølgning på dato til forældrearrangement. 
 
 

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2019-2020 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 14/8-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 25/9-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 20/11-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 11/12-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 8/1-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 5/2-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 4/3-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 1/4-20 12.00-20.00 Temadag  

Onsdag 13/5-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 

 


